
Savi valdybių
2023 m. balandžio 22 d. 

Išeina šeštadieniaisNr. 3 (916-917) žiniosLIETUVOS SAVIVALDYBĖS 2023

IŠRINKTOMS SAVIVALDYBIŲ TARYBOMS IR MERAMS − NAUJI ĮGALIOJIMAI  ����������������������������������� 12–13 p.
VILNIAUS 700-OJO GIMTADIENIO PROGA – NEEILINĖ GALIMYBĖ VISOS LIETUVOS MOKSLEIVIAMS  �������������������  28 p.
LENKTYNININKAS R. BACIUŠKA APIE GIMTĄJĄ TAURAGĘ  �����������������������������������������������������  29 p.

4–6 p.

Ro
m

o 
Gu

rk
lio

 fo
to

.

SAVIVALDYBĖSE 
FORMUOJASI 

NAUJOS 
TARYBOS

Proaktyvius 
sprendimus 

stabdo vis labiau 
įsikerojanti baimė

Balandžio 11 d. pirmoji Lietuvoje į savo posėdį rinkosi naujai išrinkta Šiaulių miesto savivaldybės taryba. 
Jame prisiekė gyventojų išrinktas meras Artūras Visockas.



PROAKTYVIUS SPRENDIMUS STABDO 
VIS LABIAU ĮSIKEROJANTI BAIMĖ

Justė BRIGĖ

 „Didžiausias šių rinkimų džiaugsmas, kad pavyko sukurti tarybos daugumą, užtikri-
nančią darbų tęstinumą, o didžiausi iššūkiai – darbas pagal naują Vietos savivaldos 
įstatymą, kuris ne stiprina, o silpnina savivaldą“, – sako Šiaulių miesto meras Artūras 
Visockas, kurio vadovaujamas politinis komitetas Nepartinis sąrašas „Dirbame 
miestui“ per rinkimus laimėjo 19 tarybos narių mandatų iš 31.

SUKURTA LŪKESČIAMS 
PRIEŠINGA POZICIJA

 „Ko iš mero tikisi žmonės? Pirmiausia, kad jis 
bendraus su ambasadomis, ministrais, Seimo 
nariais, galės matyti savivaldybės viziją ir 
tokiu būdu savivaldybėje skatinti proaktyvius 
pokyčius. Vietos savivaldos įstatymas sako, kad 
meras privalo užsiversti krūva dokumentų ir 
matyti tik dokumentus, dokumentus, doku-
mentus ir kartą dokumentus. Sukurta žmonių 
lūkesčiams priešinga pozicija, – naujojo Vietos 
savivaldos įstatymo ypatumus apibūdina 
Šiaulių miesto meras Artūras Visockas, nesutik-
damas su teiginiu, kad mero svarbiausios yra 
vykdomosios valdžios funkcijos. – Meras kaip 
buvo taip ir yra pirmiausia politikas, nes jis yra 
išrinktas tiesioginiuose rinkimuose, tik paskui 
jis yra vykdančiosios valdžios atstovas. Deja, 
įstatymo pataisomis ant mero pečių perkeliami 

šimtai parašų per dieną. Per jo rankas pereinan-
čių dokumentų neįmanoma perskaityti fiziškai. 
Reikalinga komanda, kuria pasitikėdamas 
meras galėtų pasirašyti dokumentus jų neskai-
tęs. Jei meras pradės skaityti visus jam patei-
kiamus dokumentus, po savaitės visi darbai 
sustos. Ir mero lyginimas su prezidentu labai 
nevykęs. Prezidentas juk nesudaro Seimui dar-
botvarkės ir neveda Seimo posėdžių. Įstatymo 
pataisomis padarytos didelės klaidos, bet jas 
padarė žmonės, vadinasi, žmonės turi ir išsi-
kapstyti. Pirmiausia turi išsikapstyti merai, nes 
jie atsiduria susidariusios situacijos smaigalyje. 
Kiek merai išsikapstys, tiek ir vyks darbai.“

Pasak pašnekovo, tokia situacija sukurta 
todėl, kad žmonės, nedirbdami ir net nesu-
prantantys mero darbo specifikos, sumanė 
pareguliuoti jo veiklą. „Tai yra tas pats, jei aš 
užsimanyčiau pareguliuoti chirurgo darbą ir 

pradėčiau jam aiškinti, kaip reikia operuoti, – 
įstatymą komentuoja Artūras Visockas. – Iškart, 
kai iškilo būtinybė koreguoti Vietos savivaldos 
įstatymą, merai pateikė raštą Seimo pirmi-
ninkei Viktorijai Čmilytei-Nielsen. Tame rašte 
merai siūlė įteisinti jau šešerius metus veikusią 
ir pasiteisinusią tvarką, bet įstatymą rengę poli-
tikai nereagavo į pateiktus siūlymus. Lietuvos 
savivaldybių asociacijos svarstymui buvo 
pateikti du variantai: blogas ir labai blogas. 
Asociacija tapo šių variantų įkaite ir, norėdama 
išvengti labai blogo įstatymo, rinkosi blogąjį.“

Artūro Visocko nuomone, mero atskyrimas 
nuo tarybos visiškai netikslingas ir logiškai 
nepagrįstas. „Kai meras buvo tarybos narys, 
jis priimant sprendimus akivaizdžiai rodė savo 
poziciją. Dabar jis lyg ir paliktas nuošalyje, bet 
tuo pačiu jis įpareigojamas sudaryti tarybos 
posėdžio darbotvarkę ir ją pateikti tarybai, 
pirmininkauti posėdžiams, tik už sprendimus 
negali balsuoti, nors sprendimo priėmimo 
procese dalyvauja nuo pradžių iki jo priė-
mimo, – svarsto pašnekovas, pažymėdamas, 
kad, jo nuomone, tokiu spendimu tik sugriauta 
tai, kas gerai veikė, nes meras buvo tarpinė 
grandis tarp tarybos ir administracijos, jis 
inicijuodavo diskusijas, po kurių gimdavo kon-
kretūs sprendimai. – Pakeista tvarka apsunkins 
diskusijų organizavimą, sprendimų priėmimą, 
kils daugiau konfliktinių situacijų.“

Ir su vicemerų skyrimu meras neketina 
skubėti. „Galime turėti tris vicemerus, bet 
per pirmąjį Tarybos posėdį pasitvirtinome 
vieną – vicemerų funkcijos labai neaiškios, įsta-
tyme neapibrėžtos. Ir mero pavadavimas labai 
supainiotas. Anksčiau buvo viskas aišku. Mero 
nėra, jį pavaduotoja vicemeras. Dabar vienais 
klausimais pavaduos vicemeras, kitais – tarybos 
narys, kuris pavadavimo laiku turės atsisakyti 
tarybos nario mandato. Yra klausimų, kuriais 
niekas negalės pavaduoti. Žodžiu, sukurta 
netvarka, o kodėl ji sukurta, tegul atsako jos 
kūrėjai“, – nauju įstatymu nepatenkintas meras.

RINKĖJAI PASITIKI KOMITETAIS
Nepaisant, kad prieš šiuos savivaldos rin-

kimus buvo apsunkintas komitetų steigimas, 
didelė dalis šalies rinkėjų balsavo būtent 
už komitetų iškeltus kandidatus į merus ir į 
savivaldybių tarybas. Dešimties savivaldybių 
merais išrinkti komitetų iškelti kandidatai. Tarp 
jų – visų didžiųjų šalies miestų, išskyrus Vilnių, 
merai. „Komitetų pergalė rodo, kad partijoms 
reikia labai daug padirbėti, norint nukonku-
ruoti komitetus, – sako Artūras Visockas. – O 
dar turime prisiminti, kad partijos savo veiklai 
pasiskiria lėšų iš valstybės biudžeto. Komitetai 
veiklą finansuoja savo asmeninėmis lėšomis. 
Susumavus mūsų komiteto rinkimų išlaidas, 
matome, kad mūsų komiteto tarybos nario 

Po priesaikos meras A. Visockas visų Tarybos narių vardu pasveikino 
80-metį švenčiantį Šiaulių miesto garbės pilietį Alfonsą Armalį (centre).
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mandatas kainavo apie 550 eurų, mano – apie 
1500 eurų. Tai dešimtimis kartų pigiau negu 
išleido partijų kandidatai. Taigi rinkimų kam-
panija parodo ir kiek ekonomiškai sugeba 
dirbti pretenduojantieji į savivaldybės tarybą 
ar mero pareigas. Tačiau aš nesu prieš partinę 
sistemą. Man nesvarbu, koks partijos pavadini-
mas, man svarbu, ką žmogus realiai daro. Ir nors 
Šiaulių miesto taryboje mūsų komiteto išrinkti 
tarybos nariai sudaro daugumą, Švietimo 
komiteto pirmininko pareigas pasiūliau 
Demokratų sąjungos „Vardan Lietuvos“ atsto-
vui. Jis prieš tai ketverius metus puikiausiai 
vadovavo šiam komitetui. Sutikto tęsti vado-
vavimą ir šią kadenciją. Turime išmokti dirbti 
europiniu lygmeniu. Juk Europos Parlamentas 
dirba neakcentuodamas, kas yra dauguma, kas 
yra opozicija. Orientuojasi į analizuojamą klau-
simą ir priimamą sprendimą. Taip turėtų vykti 
darbas ir savivaldybių tarybose. Prioritetas 
turėtų būti teikiamas problemos sprendimui, 
o ne savo priešiškos pozicijos demonstravimui, 
balsuojant prieš net tada, kai toks balsavimas 
net nelogiškas. Turime keistis ir pradėti dirbti 
proaktyviai, orientuojantis į problemų spren-
dimą, užbėgant joms už akių, o ne skirstytis į 
koalicijas ir opozicijas. Jei įstatymas leistų, mes 
išvis neskelbtume pozicijos, kad sprendžiant 
kiekvieną klausimą visi tarybos nariai jaustųsi 
pozicijoje.“

MILIJONAI TIRPSTA ANT LENTYNOS
 „Šimtai milijonų, skirtų 2020–2023 m. ES 

finansuojamiems projektas, bus prarasti, nes 
iki šiol dėl paramos nesuderinta daugybė 
teisės aktų, nors tai turėjo būti padaryta jau 

2022 m. spalio mėnesį“, – pokalbį užvedus 
apie regionų plėtrą ir ES paramos svarbą sako 
Artūras Visockas.

Jo nuomone, ES projektai vėluoja dėl cen-
trinės valdžios negebėjimo tikslingai dirbti ir 
darbo kultūros, kurios pagrindu tapo baimė 
„Visi bijo persekiojimo, bijo prisiimti atsako-
mybę. Aktyviau turėtų dirbti ministrai, bet ir 
jie bijo, išlaukia, kol situacija tampa kritine, ir 
tada tik imasi spręsti, nes atidėti nebėra gali-
mybės, – svarsto meras ir kiek patylėjęs pridu-
ria. – Vis tik, manau, kad pagrindinė priežastis, 
trukdanti aktyviai dirbti, yra baimė būti per-
sekiojamu, baimė padaryti kažką ne taip, nes 
tada ateina visokios tarnybos ir kontrolės. Ir jei 
būsi padaręs šimtą darbų, atnešusių milijonus, 
bet vieną darbą padarei neteisingai ir dar kaž-
kam nepatinki, su tavimi iškart susidorojama. 
Susidorojimo ir politikavimo mechanizmas yra 
pernelyg nuėjęs į kraštutinumus, todėl būtina 
visiems matyti problemą ir ją spręsti. Jei to 
nebus daroma, mes atsidursime aklavietėje.

Manau, kad už ES paramos panaudojimą 
yra atsakinga Finansų ministerija ir negražu jai 
slėptis už Vidaus reikalų ar kitos ministerijos. 
Kai kurios ministerijos yra labai gerai paren-
gusios paramos naudojimui reikalingus teisės 
aktus, kitos – labai blogai, ir už viską atsakingas 
ministras pirmininkas, turintis sužiūrėti visus 
procesus, kad jie vyktų laiku.

Jei Lietuvos savivaldybių asociacija nebūtų 
atkreipusi dėmesio ir susirinkę merai nebūtų 
parašę premjerei laiško dėl teisės aktų vėla-
vimo, jie, ko gero, būtų dar kokius metus 
rengiami ir derinami. Taigi ES pinigų panaudo-
jimas būtų dar labiau vėlavęs, o ant lentynos 
gulintys pinigai dėl infliacijos tirpsta.“

Artūras Visockas yra Šiaulių regiono plėtros 
tarybos pirmininkas ir, pasak jo, taryba drąsiai 
imasi pažangą skatinančių priemonių, deja, 
kol kas dėl centrinės valdžios delsimo plėtros 
taryba yra pasitvirtinusi tik vieną iš dešimties 
priemonę.

 „Žadėtas regionų savarankiškumas yra 
tik didžiulė iliuzija, netgi, pasakyčiau, melas. 
Buvo pasakyta, kad regionai galės rengti jiems 
reikalingus projektus, mes iškart pasakėme, 
ko reikia Šiaulių regionui, bet ministerijų 
buvome sustabdyti, pareiškiant, kad to nerei-
kia. Reguliavimas eina iš viršaus kaip ėjęs, tad 
neapgaudinėkime vieni kitų, pasiskelbkime, 
kad regionų veiklą reguliuoja ministerijos, 
nusimatykime taisykles ir dirbkime. Vaidinti, 
kad savivalda savarankiška ir gali daryti tuos 
darbus, kurie reikalingi jos gyventojams, jau 
tampa žalinga, nes realybėje to nėra.

Reikia tikėti savo šalimi ir pasitikėti žmonė-
mis, nepakišant juos po popierizmu, ir tada bus 
pasiekiami žymiai geresni rezultatai. Nuolatinė 
sekimo sistema duoda savo minusus, pasireiš-

Tarybos narių sveikinimai tarybos nariams.

Įvykius stebėjo žiniasklaidos atstovai.

Tarybos nariai patvirtino vienintelį vicemerą Justiną 
Švėgždą, anksčiau ėjusio mero patarėjo pareigas.
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kiančius stagnavimu. Man ta situacija pri-
mena kelio ženklus. Jungtinėje Karalystėje 
jų dešimt kartų mažiau negu Lietuvoje. Ir 
kas atsitinka? Per tokią ženklų gausą mes 
jų nebepastebime ir dėl to įvyksta avarijos. 
Tas pats ir su kontrole. Per daug aprašų, 
reikalavimų ir rezultatas – niekas nieko 
nebesupranta, paskęstame biurokratijoje ir 
nebematome bendro vaizdo. Norint matyti 
platesnį vaizdą, negali būti paskandintas 
popieriuose.“

TVARŪS SANTYKIAI – 
TVARUS GYVENIMAS

Greitai šiauliečiai galės minėti dešimt-
metį, kai laisvojoje ekonominėje zonoje 
buvo pradėta statyti geležinkelio vėžė, 
labai svarbi pritraukiant investuotojus. 
Atsirado įmonių, susidomėjusiu galimybe 
naudingai investuoti. Bendradarbiaujant 
su JAV ambasada Lietuvoje, Šiaulių laisvo-
joje ekonominėje zonoje pradėjo kurtis 
JAV įmonė „INTUS Windows“. Polimerinius 
langus ir duris gaminanti bei platinanti JAV 
įmonė, įkurianti per 500 darbo vietų, kaip 
2018 m. skelbė viešojoje erdvėje, Šiaulius 
pasirinko dėl infrastruktūros, kuriai patrau-
klumo suteikia statoma geležinkelio vėžė. 
Tačiau 2015 m. pradėtos statyti vėžės pro-
jektas ėmė strigti. Galbūt kažkam pasirodė, 
kad tai reikalinga vien Visockui, gal kitos 
priežastys, bet iškilo grėsmė, kad ir įmonė, 
ir ambasada bus apgauta.

 „Labai tikiuosi, kad geležinkelio vėžė bus 
užbaigta statyti, – lūkesčiais dalijasi Šiaulių 
miesto meras. – Juk laisvoji ekonominė 
zona pirmiausia yra svarbi ne Šiauliams, o 
Lietuvos biudžetui. Jei bus nauda šalies biu-
džetui, bus naudinga ir Šiauliams. Pastaruoju 
metu jau juntami teigiami judesiai. Dėkoju 
susisiekimo ministrui ir jo komandai, nes gir-
dėjau, kad vėžės užbaigimą jie įsirašė į savo 
planus, planuoja pajungti kitas ministerijas. 
Šiaulių miesto savivaldybė iš savo biudžeto 
į šį objektą investuoja 5 mln. eurų, nors šios 
lėšos labai reikalingos kitoms savivaldybės 
pavaldumo sritims.“

Siekiant pritraukti investuotojus, kurie 
kurtų gerai apmokamas darbo vietas, 
sudarytų geras ir žmogui palankias darbo 
sąlygas, labai svarbu sudaryti tam reika-
lingą aplinką. „Mūsų tikslas yra sukurti 
tvarias ir subalansuotas sistemas, kad jos 
būtų naudingos ir visuomenei, ir verslui. 
Konkretus pavyzdys – per pirmąjį Tarybos 
posėdį patvirtinta Šiaulių arenos koncesijos 
sutartis, atverianti subalansuotą verslo ir 
savivaldos bendradarbiavimą, – patirtimi 
dalijasi meras. – Tik pastebiu, kad kuo dau-
giau savivaldybėje dirbama viešojo inte-
reso naudai, tuo didesnį spaudimą patiriu. 
Tai man nepatinka, bet tokia šiandieninė 
Lietuvos realybė ir tokioje situacijoje reikia 
dirbti. Ginti viešąjį interesą yra sunku, bet 
privalu, nes toks mero darbas.“

SAVIVALDYBIŲ RINKIMUOSE 
PERGALĘ LEMIA ŽINOMUMAS

Justė BRIGĖ

 „Šie rinkimai buvo pakankamai sunkūs. 
Pirmiausia teko įveikti kandidatų įregis-
travimo pakeitimus. Kandidatų regis-
travimą apsunkino ir tai, kad viską teko 
daryti per elektroninę bankininkystę. Po 
to, kai užsiregistravome, rinkimų kam-
panija vyko gan ramiai. Nebuvo kaž-
kokių neaiškių priekaištų iš oponentų, 
diskusijos vyko ramiai ir tolerantiškai“, – 
rinkimų kampaniją apibūdina išrinkta-
sis Panevėžio rajono savivaldybės meras 
Antanas Pocius.

SĖKMĘ LĖMĖ KELI VEIKSNIAI
Praėjusią kadenciją Panevėžio rajono 

savivaldybės vicemeru dirbęs ir iki balandžio 
25 dieną vyksiančio pirmojo Tarybos posė-
džio šias pareigas einantis Antanas Pocius 
atstovauja Lietuvos socialdemokratų partijai. 
„Šie savivaldos rinkimai socialdemokratams 
buvo sėkmingi. Laimėjome 358 tarybos nario 
ir 17 mero mandatų. Panevėžio rajono tary-
boje dirba 7 socialdemokratai – turime dviem 
tarybos nariais daugiau negu praėjusioje 
kadencijoje, – partijos sėkme pasidžiaugia 
Antanas Pocius. – Taigi Lietuvos socialdemo-
kratai šiuose rinkimuose pasirodė gana gerai. 
Tačiau to buvo galima tikėtis, nes partijos 
reitingai jau porą metų kilo. Tiesa, rajone 
augančio pasitikėjimo socialdemokratais iki 
rinkimų kaip ir nepastebėjome. Tik per rin-
kimus išryškėjo žmonių palaikymas. Manau, 
kad pergalę lėmė ne lapeliai, ne laikraštukai, 
bet žinomumas. Žmonės reitingavo tuos, 
kuriuos geriau žinojo.“

Pašnekovo manymu, žmonių pasitikėjimo 
Lietuvos socialdemokratų partija augimas 
susijęs su gan keistais centrinės valdžios pri-
imamais sprendimais ir siūlymais. „Daugelio 
regiono žmonių manymu, šiandien ne lai-
kas imtis spręsti narkotikų legalizavimo ar 
partnerystės įteisinimo klausimus. Regionų 
žmonėms labiau rūpi ekonominių ir sociali-
nių problemų sprendimas. O kas pastaruoju 
metu vyksta su žemės ūkiu? Didinant aplin-
kos apsaugą mažinami dirbamos žemės 
plotai, mažinamas trąšų, augalų apsaugos 
priemonių naudojimas. Pandemija parodė, 
kiek mes priklausomi nuo Kinijos: ir to 
neturime, ir ano. Kol kas mes maisto turime 
užtektinai, bet ar neatsitiks taip, kad ir maisto 
produktus turėsime iš kitur įsivežti, ir įprastų 
produktų parduotuvėse neberasime. Juo 
labiau, kad, palyginti su kitomis ES šalimis, 
Lietuvoje stumiami griežtesni reikalavi-
mai“, – rajono gyventojų nuotaikomis dalijasi 
Antanas Pocius.

MERŲ GALIOS: REALYBĖ AR ILIUZIJA?
 „Jau anksčiau buvome padarę išvadą, kad 

kažkas su Vietos savivaldos įstatymu sukūrė 
nesąmonę. Visiškai neaišku, kam reikėjo išdar-
kyti gerai veikiančią sistemą. Iki šiol neaišku, ką 
mes galėsime daryti ir ko negalėsime, – apie 
Vietos savivaldos įstatymo pakeitimus ir atsi-
radusius neaiškumus kalba trijų dešimtmečių 
darbo savivaldoje patirtį turintis politikas. – 
Teigiama, kad meras gavo daugiau galių, bet 
tų galių įstatyme nematau, išskyrus tai, kad 
meras gali savo sprendimu paskirti adminis-
tracijos direktorių, vicemerus. Tačiau ar tai 
galia? Jei meras neturės Tarybos pritarimo, 
jis nieko ir negalės padaryti. Pagal Tarybos 
narių skaičių mūsų savivaldybė gali turėti du 
vicemerus. Įstatyme apie jų funkcijas nieko 
daug nepasakyta, išskyrus tai, kad tam tikrais 
klausimais jie galės pavaduoti merą, bet ne 
visais. Kitiems klausimams spręsti turės būti 
išrinktas tarybos narys, kuris mero pavada-
vimo laikotarpiu praras tarybos nario statusą. 
Su koalicija mes apsitarėme, kad viename iš 
pirmųjų tarybos posėdžių išsirinksime vieną 
tarybos narį, kuris pavaduos merą jo nesant. 
Vicemerams planuojame priskirti konkrečias 
sritis, kurias jie kuruotų.“

Politikui kyla abejonių, ar Vietos savivaldos 
įstatymo pataisos sukeliama painiava ir neaiš-
kumai sustiprins savivaldą.

 „Jau buvome pradėję ploti rankomis, kai 
mums buvo pasakyta, kad regionams bus 
skirtos lėšos ir kad regiono savivaldybės galės 
pačios spręsti, kaip jas panaudoti. Deja, kol 
kas niekas nesikeičia. Lėšas regionams skirsto 
ministerijos ir nė viena jų nenori atsisakyti tų 
pinigų, suteikiant daugiau pasitikėjimo savi-
valda, – teigia pašnekovas. – 30 metų dirbu 

Panevėžio rajono savivaldybės meras Antanas Pocius.
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valstybės tarnyboje, 30 metų šnekama apie 
savivaldybių savarankiškumą ir dar, matyt, 
ilgai šnekės.“

SVARBIAU DARBAI, 
O NE POLITIKAVIMAS

Kalbėdamas apie darbus Antanas Pocius 
pažymi, kad, nors 17 tarybos narių koalicija ir 
sudaryta, ją sudaro socialdemokratų, Lietuvos 
valstiečių ir žaliųjų sąjungos ir Darbo partijos 
atstovai, bet sprendžiant rajono problemas 
dažnai net neprisimename, kuris tarybos narys 
kuriai partijai atstovauja. „Yra problema ir, 
nepaisydami priklausomybės partijai, ieškome 
jos sprendimo galimybių“, – Panevėžio rajone 

susiformavusią darbo tradiciją apibūdina 
pašnekovas.

Viena skaudžiausių rajono problemų – keliai. 
Ir nors jų tvarkymui ir anksčiau buvo skiriamas 
didelis dėmesys, bet jų būklė nei žmonių, nei 
rajono vadovų netenkina. Išbrangę kelių tvar-
kymo darbai kelia įtarimų, ar nesama karteli-
nių susitarimų.

Kitas svarbus naujos kadencijos darbas – van-
dentvarka, nes ne visose gyvenvietėse ji sutvar-
kyta. Šiems projektams savivaldybė planuoja 
skirti ir savo biudžeto lėšų, nes gyventojų 
lūkesčiams patenkinti ES paramos nepakaks.

 „Labai skaudūs švietimo klausimai ir, jei 
nebus pakeista tvarka dėl vaikų skaičiaus kla-

sėje, rajone gali likti tik dvi, geriausiu atveju 
trys gimnazijos, – apgailestauja išrinktasis 
rajono meras. – Mus dar šiek tiek gelbsti iš 
kitų rajonų atsivežami vaikai. Jei negalėtume 
jų atsivežti, jau šiais metais kelias rajono gim-
nazijas būtų tekę uždaryti. Gali tekti peržiūrėti 
ir kultūros įstaigų tinklą. Rajone nemažai 
kultūros centrų, bibliotekų. Žmonių mažėja, 
reikės pasitikrinti ir šių įstaigų paklausą. Tačiau 
skubotų sprendimų tikrai nedarysime. Prieš 
priimdami sprendimą, įvertinsime poreikius, 
galimybes. Ir nors koalicijai pakanka balsų 
sprendimams priimti, svarbi kiekvieno tarybos 
nario nuomonė ir į ją įsiklausysime, nes visi 
dirbame savo rajono žmonėms.“

Merai apie savivaldą, rinkimus ir darbus

PASITIKĖJIMO SUTEIKIA DIRBANT 
DIREKTORIUMI ĮGYTA PATIRTIS

Justė BRIGĖ

 „Nuoširdžiai dėkoju savo rinkėjams ir darysiu viską, kad jų nenuvilčiau“, – sako 
Elektrėnų savivaldybės išrinktasis meras Gediminas Ratkevičius.

KAMPANIJOS 
YPATUMAI – AGRESYVUMAS

 „Rinkimų kampanija buvo labai intensyvi ir 
iš oponentų pusės gana agresyvi. Susidūrėme 
su didele melo lavina, – rinkimų kampaniją api-
būdina Gediminas Ratkevičius ir pasidžiaugia, 
kad rinkėjai atrinko pelus nuo grūdų ir suge-
bėjo atsispirti agresyviai oponentų politikai. – 
Plakatų plėšymai pasitelkus vaikus, intensyviai 
skleidžiamas melas, sakyčiau, suveikė priešin-
gai ir atsisuko prieš pačius oponentus.“

Pastaruoju metu suaktyvėjusi kritika Seimo 
valdantiesiems, kuriems priklauso ir Liberalų 
sąjūdis, pasak pašnekovo, rinkimams neigia-
mos įtakos neturėjo. „Niekada neslėpiau, kad 
esu Liberalų sąjūdžio narys, nešioju šios parti-
jos ženkliuką, per rinkimus naudojau jos atri-
butiką, – sako Gediminas Ratkevičius. – Manau, 
kad Liberalų sąjūdžiui gan palankūs buvo šie 
vietos savivaldos rinkimai. Iškovojome devynis 
merų ir 135 tarybos narių mandatus. Pagal į 
tarybas išrinktų narių skaičių esme ketvirti, o 
pagal merų skaičių – antri. Tik didžiuosiuose 
miestuose kiek nukentėjome – ten mūsų parti-
jos iškovotų mandatų skaičius tarybose mažes-
nis. Tačiau visumoje, šie rinkimai Liberalų 
sąjūdžiui nebuvo blogi.“

PASIKEITUSI MERO 
PADĖTIS – NEGĄSDINA

Pirmasis tarybos posėdis Elektrėnų savival-
dybėje įvyko balandžio 20 dieną. Prisiekę meras 
ir tarybos nariai pradeda dirbti, vadovauda-
miesi nauju Vietos savivaldos įstatymu, ženkliai 
pakeitusiu mero funkcijas ir įgaliojimus.

 „Man ši reforma leidžia jaustis gan komfor-
tiškai, nes naujas mero pareigas matau kaip 

buvusio savivaldybės administracijos direkto-
riaus ir mero pareigų simbiozę. Direktoriaus 
darbas man yra pažįstamas, įgytus įgūdžius 
pritaikysiu ir naujose pareigose. Reikės tik įgyti 
mero patirties, bet, manau, didelio vargo nebus. 
Administracijos direktoriaus darbas susijęs su 
dokumentacijos valdymu ir užima labai daug 
laiko. Puikiai suprantu kelias kadencijas dir-
bančių merų nuogąstavimus, kad atsiradusios 
naujos funkcijos iš jų, kaip politikų, atims didelę 
laiko dalį. Tačiau tai suderinami dalykai. Juk ir 
dirbdamas administracijos direktoriumi nema-
žai laiko skyriau susitikimams su savivaldybės 
gyventojais ir, jei nespėdavau darbe sutvarkyti 
dokumentų, nešdavausi juos į namus ir tvarky-
davau po darbo, – patirtimi dalijasi Gediminas 
Ratkevičius. – Tik man keistai skamba įstatymo 
nuostata, kad vicemeras kai kuriais klausimais 
negali pavaduoti mero. Tam turės būti paskir-
tas tarybos narys, laikinai vykdantis mero parei-
gas, ir jos nebus suderinamos su tarybos nario 
pareigomis. Tad tam laikui, kol pavaduos merą, 
jis turės atsisakyti mandato. Man ta nuostata 
nelabai logiška, bet turėsime vykdyti.“

Mero darbo sėkmė neatsiejama nuo san-
tykių su taryba, bet pašnekovo negąsdina, jei 
teks dirbti mažumoje – į Elektrėnų savivaldy-
bės tarybą išrinkti septyni Liberalų sąjūdžio 
nariai. „Tačiau, manau, kad mums su tarybos 
nariais pavyks susitarti. Pagal naują Vietos 
savivaldos įstatymą mūsų savivaldybė vietoj 
vieno vicemero gali turėti du, tuo sprendimu 
atveriant galimybę tartis ir dėl koalicijos 
formavimo. Elektrėnų savivaldybėje didelės 
valdančiosios koalicijos persvaros nebus, bet 
stengsiuosi su taryba dirbti taip, kad galėtume 
pasiekti užsibrėžtus tikslus.“

PLANUOSE – INFRASTRUKTŪROS 
GERINIMAS

Pasak pašnekovo, susitikimai su savivaldy-
bės gyventojais puikiai atskleidė jų lūkesčius: 
žmonės tikisi stabilumo, kad tęstųsi geri anks-
tesnėje kadencijoje pradėti dalykai, o blogi 
būtų pakeisti gerais.

Konkretūs darbai, kurių planuoja imtis nau-
jai išrinktas meras, yra švietimo ir medicinos 
įstaigų atnaujinimas, jų infrastruktūros gerini-
mas. Būtinas ir baseino atnaujinimas.

Infrastruktūros tvarkymas reikalauja ne-
mažų lėšų, todėl daug šių projektų įgyven-
dinama naudojantis ES parama. „Naujajame 
ES paramos teikimo laikotarpyje Elektrėnų 
savivaldybė esame šiek tiek nuskriausti. 
Savivaldybę priskyrus Vilniaus regionui maži-
namos paramos lėšos ir mes negausime tiek 
paramos, kiek galės gauti kitos, ne Vilniaus 
regionui priskirtos savivaldybės. Kūrusieji šią 
politiką tikėjosi išvengti atskirties tarp regionų, 
bet gali atsitikti taip, kad atskirtis tik padidės, 
nes Vilniaus regionas yra ne tik Vilnius. Šiam re-
gionui priskirtose savivaldybėse padėtis nėra 
geresnė nei tose, kurioms numatytas didesnis 
finansavimas“, – svarsto Elektrėnų savivaldybės 
meras Gediminas Ratkevičius.

Elektrėnų savivaldybės meras Gediminas Ratkevičius.

7Savivaldybių žinios 2023 04 22



IŠRINKTOMS SAVIVALDYBIŲ TARYBOMS 
IR MERAMS − NAUJI ĮGALIOJIMAI

Kovo mėnesį savivaldos rinkimuose išrink-
tus naujus savivaldybių tarybų narius ir merus 
pasitiks pokyčiai. Balandžio 1 d., įsigaliojo 
Vietos savivaldos įstatymo pakeitimai, pagal 
kuriuos pradėtas taikyti naujas mero ir tarybos 
įgaliojimų modelis.

Šia proga pakalbinome Seimo narius, 
dirbusius naująjį modelį rengusioje darbo 
grupėje, − Teisės ir teisėtvarkos komiteto narį 
Andrių Vyšniauską ir Valstybės valdymo ir 
savivaldybių komiteto narį Eugenijų Sabutį, ir 
apžvelgėme svarbiausius būsimus pokyčius 
savivaldos valdymo sistemoje.

A. VYŠNIAUSKAS: 
„NAUJASIS MODELIS IŠGRYNINA 
ATSAKOMYBES IR FUNKCIJAS“

Naująjį modelį rengusios darbo grupės 
narys, Seimo Teisės ir teisėtvarkos komiteto 
narys Andrius Vyšniauskas tvirtina, kad šis nau-
jasis modelis labiau atitinka žmonių lūkesčius, 
nes merai turės realius administracinius įgalio-
jimus. „Tai reiškia, kad jie iš tikrųjų galės įgyven-
dinti tai, ką pažada. Naujasis modelis išgrynina 
atsakomybes ir funkcijas, todėl bus žymiai 
aiškiau, kas už ką savivaldoje atsakingas, o 
merai nebegalės sakyti, kad taryba jiems kažko 
neleidžia“, − Informacijos ir komunikacijos 
departamento Spaudos biurui sakė politikas.

Pasak A. Vyšniausko, meras turės savivaldy-
bės valdžios ir viešojo administravimo įgalioji-
mus, bus atsakingas už įstatymų, Vyriausybės 
nutarimų ir savivaldybės tarybos sprendimų 
tiesioginį įgyvendinimą. „Tai yra didelis skir-
tumas, nes dabar merai buvo kolegialios 
institucijos − tarybos − dalimi. Jie neturėjo 
vienasmenės atsakomybės, dabar ji bus. Todėl 
jie bus stipresni, bet kartu naujos pareigos 
reikš didesnę atsakomybę“, − pabrėžė Teisės ir 

teisėtvarkos komiteto narys.
Kaip teigė A. Vyšniauskas, tarybos turės 

didžiąja dalimi panašias darbines funkcijas, tik 
sumažės jų įtaka skiriant vykdomosios valdžios 
pareigūnus. „Taryba priims svarbiausius spren-
dimus ir turės plačias mero kontrolės galias. Be 
abejo, didžiausia naujo įstatymo kontraversija 
yra tai, kad meras nebus savivaldybės tarybos 
nariu. Dėl to pasisakė Konstitucinis Teismas ir 
aišku, kad tiesiogiai rinktas meras negali būti 
tarybos nariu, bet vis vien tarybai vadovaus 
joje nebalsuodamas. Čia buvo padarytas gana 
kontraversiškas kompromisas, kuris, manau, 
sulauks daug dėmesio“, − tikino politikas.

 „Kaip ir meras, taip ir vicemerai turės viešojo 
administravimo įgaliojimus. Galės pavestoje 
srityje priimti sprendimus, pasirašyti doku-
mentus. Tai vicemerams suteiks daugiau galios, 
tačiau jie, be abejonės, bus labiau priklausomi 
nuo mero. Administracijos direktorius bus ski-
riamas vienasmeniškai mero ir šis sprendimas 
buvo padarytas todėl, kad pastaruoju metu vis 
kildavo konfliktų dėl administracijų direktorių 
skyrimo ir tai vis privesdavo prie tiesioginio 
valdymo grėsmės. Tai nėra gerai ir rengdami 
naują įstatymą stengėmės eliminuoti tokias 
procedūrines situacijas, kurios savivaldą priar-
tina prie tikrai negarbingų tiesioginio valdymo 
situacijų. Dėl vicemerų skyrimų buvo padary-
tas kompromisas, kurio šalininku nesu“, − kal-
bėjo A. Vyšniauskas.

E. SABUTIS: „MERAS TAPS 
STIPRESNĖ POLITINĖ FIGŪRA“

Naująjį modelį rengusios darbo grupės 
nario, Valstybės valdymo ir savivaldybių komi-
teto nario Eugenijaus Sabučio įsitikinimu, nors 

nei senasis, nei naujasis modelis nėra tobulas, 
įsigaliosiančiame įstatyme visgi geriau išgry-
nintas mero vaidmuo, atliepti vietos gyventojų 
lūkesčiai.

 „Nedidelėse savivaldose žmonės pirmiausia 
mato merą – žmogų, kuris sprendžia: jie krei-
piasi į merą tiesiogiai, jam rašo laiškus ar net 
žinutes socialiniuose tinkluose. Ir praktiškai 
niekada gyventojai nerašo tarybai, joje esan-
čiai frakcijai ar frakcijų nariams. Tačiau anksčiau 
galiojusiame įstatyme meras formaliai nebuvo 
tas, kuris viską spręstų, išskyrus tuos, kurie 
prisiimdavo sau tokį vaidmenį“, − pažymėjo 
E. Sabutis.

Pasak politiko, pagal naująjį modelį, 
meras tikrai bus tas žmogus, kuris sprendžia. 
„Žvelgiant iš teisinės pusės, tai yra labai aiškus 
atskyrimas mums visiems, ir merams, ir tary-
boms, – tampa aišku, kas yra kas. Taryba yra 
atstovaujamoji, o meras – vykdomoji valdžia. 
Meras pavirsta tarsi ministru pirmininku“, − 
pastebėjo E. Sabutis.

Seimo narys pabrėžė, kad šis įstatymas 
suteikia visas galimybes aktyviam, energin-
gam ir turinčiam daug idėjų merui pagaliau 
jas įgyvendinti. Jo įsitikinimu, meras dėl dabar-
tinių ir suteiktų naujų funkcijų taps stipresnė 
politinė figūra, gal netgi stipriausia politinė 
figūra savivaldoje.

Tarp reikšmingesnių pokyčių parlamentaras 
išskyrė merui suteiktą teisę pačiam formuoti 
savo komandą. „Meras galės apsispręsti ne tik 
dėl vicemerų, administracijos direktoriaus, bet 
kartu su taryba ir dėl didesnės mero politinės 
komandos, įvertinus poreikį, kokiose srityse 
savivalda turėtų pasitempti ir įdėti daugiau 
indėlio. Dabar nė vienas meras negalės sakyti, 
kad čia ne aš, o taryba man primetė ar paskyrė 
netinkamus komandos narius. Tačiau didesnė 

Pasak A. Vyšniausko, merai neturėjo 
vienasmenės atsakomybės, dabar ji bus.

„Meras pavirsta tarsi ministru pirmininku“, − 
pastebėjo E. Sabutis.
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laisvė atneš ir daugiau asmeninės atsakomy-
bės“, − atkreipė dėmesį Seimo narys. Valstybės 
valdymo ir savivaldybių komiteto narys sakė 
norintis tikėti, kad su nauja tvarka galbūt 
baigsis politinis turgus, kuris būdavo anksčiau 
formuojant valdančiąją koaliciją ir derantis dėl 
postų.

Pasak E. Sabučio, daug diskusijų buvo dėl 
to, koks bus tarybos vaidmuo, kokios funkcijos 
jai lieka. „Tarybai lieka labai daug ir pirmiau-
sia – atstovavimas. Sutarėme, kad taryboje 
turėtų būti visi lygūs, todėl joje neturėtų būti 
pirmininko ar jo pavaduotojo“, − sakė Seimo 
narys. Be to, anot jo, tarybai suteikta nemažai 
galių apsispręsti pačiai, pavyzdžiui, taryba 
turės daugiau laisvės rengiant savo veiklos 
reglamentą. Parlamentaras akcentavo, kad 
taryboje taip pat praplėstos opozicijos galios, 
oficialiai įteisintas opozicijos lyderis ir jo vai-
dmuo, opozicija turės galimybę du kartus per 
metus formuoti savo darbotvarkę, posėdžių 
metu gauti atsakymus į jai rūpimus klausimus 
iš mero, vicemerų, direktoriaus, savivaldybės 
pareigūnų.

Politikas teigė esantis absoliučiai įsitikinęs, 
kad naująjį modelį pritaikius praktiškai, prie 
šio įstatymo tobulinimo dar teks grįžti. Be to, 
pasak jo, vis dar reikia toliau stiprinti jų sava-
rankiškumą, ypač finansinį.

MERAS – VYKDOMOJI INSTITUCIJA
Iki šiol meras buvo ne tik savivaldybės 

atstovaujamosios institucijos – savivaldybės 
tarybos narys ir vadovas, bet ir atskira nuo 
savivaldybės tarybos vienasmenė savivaldy-
bės institucija – savivaldybės, kaip įstatymo 
nustatyto valstybės teritorijos administracinio 
vieneto, vadovas.

Dabar, pagal įsigaliosiantį įstatymą, savival-
dybės taryba bus atstovaujamoji institucija, o 
savivaldybės meras – savivaldybės vadovas, 
turintis vietos valdžios ir viešojo administra-
vimo teises ir pareigas, t. y. vykdomoji institu-
cija. Meras nebebus tarybos narys.

Tarp svarbių naujovių – nuo šių rinkimų 
pradedamas riboti merų kadencijų skaičius. 
Šiemet išrinktieji į pareigas galės būti perrinkti 
dar ne daugiau kaip du kartus iš eilės. Taigi 
asmuo, tris kadencijas iš eilės ėjęs mero parei-
gas, negalės būti renkamas meru ketvirtajai 
kadencijai iš eilės.

Pagal įsigaliosiančius pakeitimus, savival-
dybės meras planuos savivaldybės tarybos 
veiklą, sudarys savivaldybės tarybos posėdžių 
darbotvarkes ir teiks savivaldybės tarybos 
sprendimų projektus, šauks savivaldybės tary-
bos posėdžius ir jiems pirmininkaus, pasirašys 
savivaldybės tarybos sprendimus ir posėdžių, 
kuriems pirmininkavo, protokolus. Merui 
pavesta parengti savivaldybės biudžetą, jis bus 
atsakingas ir už jo vykdymą.

Kasmet iki birželio 15 dienos meras privalės 
tarybai raštu atsiskaityti, kaip įgyvendinami 
įstatymai, Vyriausybės nutarimai, tarybos 
sprendimai, vykdomas savivaldybės biudžetas 

ir naudojami kiti piniginiai 
ištekliai.

Pagal naują tvarką 
meras, o nebe admi-
nistracijos direktorius 
organizuos savivaldybės 
strateginio planavimo 
procesą, teiks tarybai tvir-
tinti savivaldybės bendrąjį 
planą ar savivaldybės 
dalių bendruosius planus, 
tvirtins detaliuosius pla-
nus ir vietovės lygmens 
specialiojo teritorijų pla-
navimo dokumentus.

Kitaip nei anksčiau, 
meras nebeturės balsa-
vimo teisės savivaldybės 
tarybos posėdžiuose 
sprendžiamais klausimais. 
Tačiau meras turės teisę 
nepasirašyti savivaldybės 
tarybos priimtų sprendimų ir juos motyvuotai 
grąžinti pakartotiniam nagrinėjimui. Tokiu 
atveju, savivaldybės taryba galės arba pritarti 
mero motyvuotam grąžinimui, arba patvirtinti 
pirminį priimtą sprendimą.

Merui laikinai negalint eiti savo pareigų 
(pvz., dėl atostogų, laikinojo nedarbingumo), jį 
pavaduos vicemeras, tačiau mero įgaliojimams 
nutrūkus ar naujam merui neprisiekus laikinai 
jo pareigas eis savivaldybės tarybos spren-
dimu paskirtas tarybos narys.

Vicemerai bus politinio (asmeninio) pasitikė-
jimo valstybės tarnautojai

Pagal naują tvarką, vietoj mero pavaduo-
tojo pareigybės atsiras vicemerų pareigybė. 
Vicemerai turės būti skiriami ne iš tarybos 
narių, kaip buvo iki šiol. Vicemeras bus poli-
tinio (asmeninio) pasitikėjimo valstybės tar-
nautojas, kaip ir savivaldybės administracijos 
direktorius.

Keisis administracijos direktoriaus įgalio-
jimai, jis bus tik įstaigos vadovas. Kartu bus 
naikinama savivaldybės administracijos direk-
toriaus pavaduotojų pareigybė.

Meras savo vienasmeniu sprendimu turės 
teisę paskirti administracijos direktorių, o 
skiriant vicemerą pirmiausia reikės atsiklausti 
savivaldybės tarybos. Tačiau jeigu savivaldy-
bės taryba ir nepritars mero siūlomai vicemero 
kandidatūrai, meras vis tiek turės teisę savo 
sprendimu paskirti jį vicemeru.

Naujomis nuostatomis bus sudaroma gali-
mybė savivaldybės tarybos nariams pareikšti 
nepasitikėjimą vicemerais ar savivaldybės 
administracijos direktoriumi, tačiau ar juos 
atleisti, ar ne iš užimamų pareigų, spręs meras.

SAVIVALDYBĖS TARYBA, KOMISIJŲ 
IR KOMITETŲ DARBAS

Įstatyme įtvirtinama savivaldybės tarybos 
dauguma, mažuma, opozicija ir opozicijos 
lyderis. Taip pat patikslinamas tarybos narių 
frakcijos ir grupės sudarymas, papildomai 

įteisinama mišri grupė. Be kita ko, nustatoma 
papildomų teisių savivaldybės tarybos mažu-
mai, opozicijai ir opozicijos lyderiui.

Savivaldybės taryboje, kurią sudaro 27 ir 
daugiau narių, frakciją turės sudaryti ne mažiau 
kaip 3 savivaldybės tarybos nariai, kitose – ne 
mažiau kaip 2 savivaldybės tarybos nariai.

Įstatyme nustatoma minimali trukmė, 
kiek privalu leisti pasisakyti, klausti, atsakyti 
į klausimus savivaldybės tarybos posėdyje, 
sudaroma papildoma galimybė savivaldybės 
tarybos mažumai turėti savivaldybės tarybos 
mažumos valandą, kurios metu jie turės gali-
mybę užduoti klausimų merui, vicemerams, 
administracijos direktoriui, komitetų pirmi-
ninkams, komisijų pirmininkams ir gauti į juos 
atsakymus.

Be to, savivaldybės tarybos mažuma kartą 
per pusę metų turės teisę įtraukti klausimus į 
vieną savivaldybės tarybos posėdžio darbo-
tvarkę. Dar viena naujovė – savivaldybės tary-
bos komisijų ir komitetų posėdžiai, išskyrus 
uždari, turės būti tiesiogiai transliuojami.

KEISIS SAVIVALDYBĖS 
KOLEGIJOS SUDARYMAS

Savivaldybės tarybos kolegija keičiama į 
savivaldybės kolegiją, tikslinamas jos sudary-
mas ir papildomas klausimų, kuriuos ji nagri-
nėja, sąrašas, kuris, be kita ko, yra nebaigtinis.

Priimtais pakeitimais išplečiamas asmenų, 
kurie įeina į savivaldybės kolegiją, sąrašas. 
Į jį bus įtraukiamas meras, vicemerai, admi-
nistracijos direktorius, savivaldybės tarybos 
komitetų pirmininkai, Etikos komisijos ir 
Antikorupcijos komisijų pirmininkai, opozicijos 
lyderis. Taip pat įtvirtinama, kad kolegija gali 
būti sudaryta savivaldybės tarybos sprendimu. 
Kolegijos posėdžiams pirmininkaus meras.

Parengė Seimo Informacijos ir komunikacijos 
departamento Spaudos biuro patarėjas 

Rimas Rudaitis
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SVEIKINAME SAVIVALDYBIŲ MERUS
IŠRINKTUS ANTRAJAME TURE KOVO 19 D. 
SAVIVALDYBIŲ TARYBŲ IR MERŲ RINKIMUOSE

Alytaus rajono savivaldybės merę Rasą Vitkauskienę – Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“

Anykščių rajono savivaldybės merą Kęstutį Tubį – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga

Biržų rajono savivaldybės merą Kęstutį Knizikevičių – Lietuvos socialdemokratų partija

Elektrėnų savivaldybės merą Gediminą Ratkevičių – Liberalų sąjūdis

Ignalinos rajono savivaldybės merą Laimutį Ragaišį – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga

Jurbarko rajono savivaldybės merą Skirmantą Mockevičių – Išsikėlė pats

Kaišiadorių rajono savivaldybės merą Šarūną Čėsną – Liberalų sąjūdis

Kalvarijos savivaldybės merą Nerijų Šidlauską – Politinis komitetas „Siekime kartu“

Kelmės rajono savivaldybės merą Ildefonsą Petkevičių – Partija „Laisvė ir teisingumas“

Kėdainių rajono savivaldybės merą Valentiną Tamulį – Lietuvos socialdemokratų partija

Klaipėdos miesto savivaldybės merą Arvydą Vaitkų – Politinis komitetas Ištikimi Klaipėdai

Klaipėdos rajono savivaldybės merą Bronių Markauską – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga

Kupiškio rajono savivaldybės merą Dainių Bardauską – Tėvynės sąjunga–Lietuvos krikščionys demokratai

Lazdijų rajono savivaldybės merę Ausmą Miškinienę – Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“

Mažeikių rajono savivaldybės merę Rūtą Matulaitienę – Lietuvos socialdemokratų partija

Pagėgių savivaldybės merą Vaidą Bendaravičių – Liberalų sąjūdis

Panevėžio rajono savivaldybės merą Antaną Pocių – Lietuvos socialdemokratų partija

Pasvalio rajono savivaldybės merą Gintautą Gegužinską – Tėvynės sąjunga–Lietuvos krikščionys demokratai

Radviliškio rajono savivaldybės merą Kazimierą Račkauskį – Lietuvos socialdemokratų partija

Raseinių rajono savivaldybės merą Arvydą Nekrošių – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga

Skuodo rajono savivaldybės merą Stasį Gutautą – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga

Šakių rajono savivaldybės merą Raimondą Januševičių – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga

Šiaulių rajono savivaldybės merą Česlovą Greičių – Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga

Šilalės rajono savivaldybės merą Tadą Bartkų – Politinis komitetas „Vardan Šilalės krašto“

Šilutės rajono savivaldybės merą Vytautą Laurinaitį – Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“

Telšių rajono savivaldybės merą Tomą Katkų – Lietuvos socialdemokratų partija

Trakų rajono savivaldybės merą Andrių Šatevičių – Liberalų sąjūdis

Ukmergės rajono savivaldybės merą Darių Varną – Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“

Utenos rajono savivaldybės merą Marijų Kaukėną – Politinis komitetas „Kartu už Utenos kraštą“

Varėnos rajono savivaldybės merą Algį Kašėtą – Politinis komitetas „Drauge su Jumis“

Vilniaus miesto savivaldybės merą Valdą Benkunską – Tėvynės sąjunga–Lietuvos krikščionys demokratai

Vilniaus rajono savivaldybės merą Robert Duchnevič – Lietuvos socialdemokratų partija

Zarasų rajono savivaldybės merę Nijolę Guobienę – Liberalų sąjūdis

Visagino savivaldybės meras bus renkamas 2023 m. gegužės 7 d.
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PRISIEKĖ TRAKŲ RAJONO SAVIVALDYBĖS 
MERAS IR TARYBOS NARIAI

Balandžio 14 d. Užutrakio dvaro sody-
bos rūmų Baltojoje salėje prisiekė 25 Trakų 
tarybos nariai ir rajono savivaldybės meras 
Andrius Šatevičius. Antrą kartą meru išrink-
tas A. Šatevičius, kreipdamasis į prisiekusius 
Tarybos narius pabrėžė, kad atviras politikų 

bendravimas, nuoširdus dėmesys kiekvienam 
gyventojui turi daugiau galios nei politinės 
taisyklės. Būtent nuoširdumas, darbai, o ne 
įsipareigojimai yra sąžiningo ir atsakingo ats-
tovavimo gyventojams pagrindas.

Tarybos narius ir merą sveikino Seimo pirmi-

ninkė Viktorija Čmilytė-Nielsen, Seimo nariai 
Edita Rudelienė ir Kęstutis Vilkauskas, Trakų 
rajono savivaldybės garbės piliečiai – amba-
sadorė dr. Halina Kobeckaitė ir Kovo 11-osios 
akto signataras Romualdas Rudzys.

Trakų rajono savivaldybės inf.

KURKIME BIRŠTONO ISTORIJĄ KARTU!
Balandžio 18 d. Birštono Kurhauze buvo sušauktas pirmasis 2023–

2027 m. kadencijos Birštono savivaldybės tarybos posėdis. Tarybos 
veikloje dalyvaus 15 narių – 6 moterys ir 9 vyrai. Lietuvoje tai mažiausiai 
tarybos narių turinti savivaldybė. Didžiąją dalį sudaro Lietuvos socialde-
mokratų partijos nariai. Jauniausiam tarybos nariui – 22 metai. Posėdyje 
prisiekė 13 tarybos narių ir penktai kadencijai išrinkta merė Nijolė 
Dirginčienė. Posėdyje taip pat išrinkti du vicemerai: Vytas Kederys (iki 
šiol ėjęs mero pavaduotojo pareigas) ir Edvardas Citvaras (iki šiol buvo 
Strateginio planavimo ir investicijų skyriaus vedėju).

Sveikinimo kalboje merė Nijolė Dirginčienė dėkojo bendruomenei 
už pasitikėjimą. „Mero priesaikos žodžiai, kuriuos ką tik ištariau, tai ne 

tik įstatymuose numatytas tekstas – tai mano asmeninis įsipareigoji-
mas Birštonui ir Lietuvai. Vadovauti miestui yra didžiulė atsakomybė. 
Niekada nedalijau tuščių pažadų, nes pažadai yra viltis, neįgyvendinus 
jų įskaudini žmones. Todėl meras per savaitę dirba 7 dienas, kad kiek-
vienas duotas pažadas taptų realybe. Tikiu, kad taip elgiasi ir elgsis 
kiekvienas šiandien prisiekęs 2023–2027 m. kadencijos tarybos narys. 
Džiaugiuosi, kad Taryba atsinaujino, kad į politinę veiklą aktyviai įsitrau-
kia vis jaunesni žmonės. Linkiu jiems sėkmės! O visai naujajai Tarybai – 
susiklausymo ir konstruktyvaus bendradarbiavimo“, – kalbėjo merė.

Pasveikinti Birštono savivaldybės tarybos narių atvyko gausus būrys 
sporto, švietimo, sveikatinimo įstaigų atstovų.


